



Université Catholique de Bukavu

Relations extérieures et Communication

<https://ucbukavu.ac.cd/> – Super Lacus Ac Montes Splendens

02 Bugabo, Avenue de la Mission, Commune de Kadutu, Ville de Bukavu
REPUBLICQUE DEMOCRATIQUE DU CONGO

MISE AU POINT SUR LES SITUATIONS SANITAIRE ET SECURITAIRE LOCALES N°004 – 29 FEVRIER 2020

SITUATION SECURITAIRE

Au cours de la deuxième quinzaine du mois de février, certains cas d'insécurité ont été signalés dans la ville de Bukavu et ses environs, en dépit d'une situation sécuritaire généralement calme. Un présumé voleur a été lapidé par les habitants du quartier Cikonyi en commune de Bagira. Un corps sans vie d'une femme d'environ 30 ans a été retrouvé sur avenue Buholo 3 et un autre d'un homme d'environ 35 ans sur avenue Michombero en commune de Kadutu. En territoire de Kabare, un corps sans vie d'un homme d'environ 50 ans a été trouvé attaché sur un arbre à côté du terrain de Cishinja dans le village de Mulengeza. Les circonstances de ces meurtres n'ont pas été élucidées. A Kavumu, un présumé voleur d'une vingtaine d'années a été brûlé vif par des habitants en colère. Dans le territoire de Walungu, un médecin est mort lors d'une attaque d'hommes armés contre une délégation du député Albert KHASHA. En territoire de Kalehe, 17 éléments Mai-Mai Kirikicho se sont rendus aux FARDC après la capture de trois miliciens de leur groupe. Une personne a été tuée par balle à l'issue d'une attaque par des bandits armés (Kalehe). A Fizi, trois agents de "Médecins Sans Frontières" (ONG Internationale) ont été relâchés quelques jours après leur enlèvement à Kafulo pendant qu'ils revenaient d'une mission de travail.

SITUATION SANITAIRE

A Bukavu, aucun cas des maladies à virus Ebola et coronavirus n'a été signalé.

Population of Bukavu: 870 954 inhabitants (2016)

Geographical coordinates

UCB Bugabo's campus 2° 30' 03" S and 28° 50' 57" E;
Kalehe 2° 05' 49" S and 28° 54' 17" E (69 km from Bukavu); **Fizi** 4°18'01"S and 28°56'38"E (245 km from Bukavu); **Kabare** 2°27'55"S and 28°49'02"E (9.4 km from Bukavu) **Walungu** 2°42'30"S and 28°38'51"E (45km from Bukavu)

Mitigation method:

Security: be careful, always keep supervisors and UCB members informed of your movements in and out of the City. Avoid an accommodation in districts declared inappropriate. Ask for advices if necessary.

Health: Follow the WHO's and Ministry of Health prevention measures concerning Ebola virus and Covid-19.

UPDATE ON LOCAL HEALTH AND SAFETY STATUS

N°004 – 29 FEBRUARY 2020

SECURITY STATUS

During the second half of February, some cases of insecurity were reported in and around Bukavu town despite a generally calm security situation. An alleged thief was stoned by residents of Cikonyi district in Bagira. A lifeless body of a 33-year-old woman was found on Buholo 3 Avenue and another of a 35-year-old man on Michombero Avenue in Kadutu district. In Kabare territory, a lifeless body of a 50-year-old man was found tied to a tree next to Cishinja pitch in Mulengeza village. The circumstances of these murders have not been clarified. In Kavumu, an alleged thief in his twenties was burned alive by angry residents. In Walungu territory, a doctor died in an attack by gunmen against a delegation of MP Albert KHASHA. In Kalehe territory, 17 Mai-Mai Kirikicho militiamen surrendered to the National Army after the capture of three members from their group. One person was shot and killed in an attack by armed bandits (Kalehe).

In Fizi, three employees of "Médecins Sans Frontières" (International NGO) were released a few days after their kidnapping in Kafulo while returning from a work mission.

HEALTH STATUS

In Bukavu, no case of Ebola and coronavirus diseases has been reported.

CITY OF BUKAVU STATUS (15 to 29 February 2020)

Menace	Status	Vulnerability	
Security			
Armed robbery	0 case		
Killing	2 cases		
Health			
Ebola	0 case		
Coronavirus	0 case		
Others			
Killing by landslides	0 case		